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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 05.06.2023  

Číslo: 02134/2023/ORRUPaZP-22831 

Vybavuje: Ing. arch. Peter Serfözö 
e-mail: peter.serfozo@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 178 

  

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 4. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 31.05.2023 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie 

3. a)  Územný plán veľkého územného celku Košický kraj – Zmeny a doplnky č. 5/2022 

b) Návrh všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja ktorým sa 

vyhlasujú Zmeny a doplnky č. 5/2022 záväznej časti Územného plánu veľké územného 

celku Košický kraj 

4. Spolufinancovanie projektu “Analýza znečistenia ovzdušia a stanovenie dopadov na pôd-

ny ekosystém a potravinový reťazec v súvislosti s blízkou výrobnou prevádzkou“ v rámci 

výzvy Environmentálneho fondu za účelom prieskumu vplyvu výrobnej prevádzky v okolí 

Turne nad Bodvou 

5. Spolufinancovanie projektu “Monitorovanie kvality ovzdušia v okolí cementárne Turňa 

nad Bodvou a vyhodnotenie vplyvu výrobnej prevádzky na obyvateľov a zložky 

ŽP“ v rámci výzvy Environmentálneho fondu 

6. Informácia o činnosti Oddelenia územného plánovania a životného prostredia za rok 2022 

7. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2023 

8. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického  samosprávneho kraja na II. 

polrok 2023      

9. Návrhy, podnety a požiadavky 

10. Rôzne 

11. Záver 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

 

Vyjadrenie:  

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák privítal členov komisie a zhodnotil stav 15 prítomných 

členov komisie.  Privítal hlavného kontrolóra Ing. Jozefa Hudáka, zástupkyňu riaditeľa Úra-

du KSK JUDr. Ing. Janu Béreš Furmanovú MBA, LL.M. 
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Z celkového počtu 19 členov komisie boli na začiatku rokovania prítomní 15 členovia, čo je  

nadpolovičná väčšina a  komisia bola  uznášaniaschopná.  

Predseda komisie upozornil prítomných o vyhotovení zvukového záznamu použitím diktafónu 

výlučne pre potreby zhotovenia zápisnice.  

Program rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál 

na prerokovanie bol zverejnený na digitálnom zastupiteľstve.  

Predseda pristúpil k schváleniu programu rokovania, členom komisie zároveň umožnil podať 

návrh na doplnenie bodu do programu rokovania, čo nikto z prítomných nevyužil.  

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie o hlasovanie o programe ako celku. 

 

Uznesenie č. 12/2023 

Komisia schvaľuje program 4. rokovania Komisie ÚPŽP tak, ako bol predložený.   

 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 15 

Za: 15    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Predseda komisie skonštatoval, že program 4. rokovania komisie bol schválený. 

 

 

K bodu č.2: 

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

Vyjadrenie:  

Proces plnenia uznesenia č. 10/2023 predstavila Ing. Marcela Ondová, PhD. Zhodnotila vy-

konané kroky: Podanie podnetu na inšpekciu ŽP, zaslaná objednávka na vyhotovenie posud-

kov pre potreby pracovania komisie. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 13/2023 

Komisia berie na vedomie kontrolu plnenia uznesenia č. 10/2023. 

 

Hlasovanie č. 2:  

Prítomní: 15 

Za: 15    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č.3a : 

Územný plán veľkého územného celku Košický kraj – Zmeny a doplnky č. 5/2022 

Vyjadrenie:  

Ing. Iveta Sabaková, ako obstarávateľka Zmien a doplnkov č. 5/2022, predstavila proces ob-

starávania a prerokovania a vyhodnotenie pripomienok z prerokovania. Dôvodom obstaráva-

nia ZaD č. 5/2022 bolo  zapracovanie požiadaviek Industriálneho parku Valaliky do územné-

ho plánu regiónu. 
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Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili : MVDr. Ladislav Molnár, PhD., Ing. Milan Lesňák 

 

Predmetom diskusie boli témy:  

- zapracovanie územných plánov okolitých obcí do ZaD č. 5 

- rozsah riešeného územia 

- zapracovanie požiadaviek na riešenie infraštruktúry, konkrétne prímestskej dopravy, 

medzi mestom Košice a navrhovaným priemyselným parkom. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 14/2023 

Komisia územného plánovania a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu predložený 

materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 3:  

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 3b : 

Návrh všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja ktorým sa 

vyhlasujú Zmeny a doplnky č. 5/2022 záväznej časti Územného plánu veľké územného 

celku Košický kraj 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Iveta Sabaková ako obstarávateľka Zmien a doplnkov č. 5/2022 objasnila vyhlásenie zá-

väznej časti územnoplánovacej dokumentácie všeobecne záväzným nariadením (VZN). 

 

Diskusia: 

K bodu č. 3b) diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 15/2023 

Komisia územného plánovania a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu predložený 

materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 4:  

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu 4: 

Spolufinancovanie projektu “Analýza znečistenia ovzdušia a stanovenie dopadov na 

pôdny ekosystém a potravinový reťazec v súvislosti s blízkou výrobnou prevádzkou“ 

v rámci výzvy Environmentálneho fondu za účelom prieskumu vplyvu výrobnej pre-

vádzky v okolí Turne nad Bodvou 

 

Vyjadrenie: 

Ing. Marcela Ondová. PhD vyzvala doc. MVDr. Ladislav Molnára, PhD povereného vedením 

pracovnej skupiny, predstaviť činnosť tejto skupiny a organizovanie stretnutia zástupcov 

pracovnej skupiny s vedením okolitých samospráv a vedením cementárne Danucem v Turni 

nad Bodvou. Cieľom stretnutia bolo prehodnotiť dôsledky zvýšenia množstva spaľovaného 

odpadu v prevádzke cementárne s ohľadom na vplyv na životné prostredie okolitých obcí.  

Na potvrdenie alebo vyvrátenie podozrenia z nadmernej environmentálnej záťaže je nutné 

vykonať dôkladný biomonitoring enviromentálnej kontaminácie. Na stretnutí bolo dohodnuté 

vytvorenie objektívnej komisie zo samosprávy a odborníkov na stanovenie metodiky 

biomonitoringu. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojil: Ing. Peter Sekula, Ing. Marcela Ondová, PhD., RNDr. Martin Smrčo a 

Ing. Iveta Rušinová 

 

Prišiel jeden člen komisie, komisia mala 16 členov. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- výhody a nevýhody plánovaného monitoringu vzhľadom na absenciu dát z predošlých 

období 

- dôvody, prečo je potrebné venovať sa monitoringu: nespokojnosť občanov, 

nehomogenita spaľovaných odpadov dovážaných zo zahraničia 

- podanie podnetu na Inšpekciu životného prostredia 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 16/2023 

Komisia územného plánovania a životného  prostredia odporúča zastupiteľstvu materiál 

prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 5:   

Prítomní: 16 

Za: 16     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 5: 

Spolufinancovanie projektu “Monitorovanie kvality ovzdušia v okolí cementárne Turňa 

nad Bodvou a vyhodnotenie vplyvu výrobnej prevádzky na obyvateľov a zložky ŽP“ 

v rámci výzvy Environmentálneho fondu 

 

Vyjadrenie: 

Dôvody zvolených postupov monitoringu - biomonitoring a monitoring ovzdušia a spôsob 

získania finančných prostriedkov z grantových procesov SR. Výsledkom by mala byť aj 
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analýza rizika a vplyvu na obyvateľstva. Materiál predstavila Ing. Marcela Ondová, PhD. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojil:  

Ing. Milan Lesňák, Ing. Peter Sekula, Ing. Marcela Ondová, PhD., RNDr. Martin Smrčo a Ing. 

Iveta Rušinová 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- odhad potrebného množstva finančných prostriedkov, potrebných na vykonanie 

monitoringu 

- záujem firmy Danucem zapojiť sa do vyžiadania financií z výziev SR na rôzne druhy 

monitoringu 

- dôvody nespokojnosti občanov, súvisiace s medializovanými informáciami 

o nebezpečných odpadoch dovážaných zo zahraničia 

- poukázanie aj na iné časti košického kraja, ktoré majú znečistené životné prostredie – 

Krompachy. 

 

 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 17/2023 

Komisia územného plánovania a životného  prostredia odporúča zastupiteľstvu predložený 

materiál prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 6:  

Prítomní: 16 

Za: 16     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 6: 

Informácia o činnosti Oddelenia územného plánovania a životného prostredia za rok 

2022 

 

Vyjadrenie: 

Materiál predstavil vedúci oddelenia územného plánu a životného prostredia Ing. arch. Peter 

Serfözö. Detailnejšie opísal prácu troch referátov oddelenia: územný plán, životné prostredie, 

geoinformačné služby GIS a proaktívne kroky oddelenia – členstvá v pracovných skupinách, 

spolupráca s akademickou obcou, účasť zamestnancov na konferenciách za účelom získania 

nových informácií, aktivita referátu GIS v projekte CURI (catching-up regions) a budovanie 

geoportálu. Spolupráca s inými oddeleniami. Koordinácia plnenia záväzkov voči spoločnosti 

Volvo. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili:  

Ing. Jozef Magda, PaeDr. Dávid Demečko, PhD, Ing. Peter Sekula, Ing. Milan Lesňák, Ing. 

Miloš Ihnát,  Ing. Marcela Ondová, PhD, Ing. Jozef Hudák, MVDr. Ladislav Molnár, PhD, 

Ing. Iveta Rušinová 
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Predmetom diskusie boli témy: 

- skládka odpadu v katastri obci Richnavy – Richnavská osada, a možnosti jej riešenia 

z pozície KSK 

- možnosti financovania odstránenia skládok  

- kompetencie Košického samosprávneho kraja – potreba podnetov na začatie aktivity 

- vážnosť problémov s nelegálnymi skládkami, najmä z prostredia osád, v povodiach 

riek Hnilec a Hornád 

- prepojenie problému spaľovania odpadov v cementárni Danucem a množstva odpadov 

v povodiach riek 

- spôsoby a porovnanie spracovania odpadov - skládkovanie a spaľovanie v spaľovniach 

a v cementárňach 

- pripomenutie existencie triediacej linky na odpad v okrese Spišská Nová Ves 

v Hincovciach, ekonomika triediacej linky a výkup vytriedených odpadov 

spracovateľmi 

- problémy rómskej komunity v osadách v kontexte odpadov 

 

 

Uznesenie č. 18/2023:  

Komisia územného plánovania a životného  prostredia berie na vedomie informatívnu správu 

o činnosti oddelenia územného plánu a životného prostredia. 

 

Hlasovanie č. 7:  

 

Prítomní: 16 

Za: 16    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 7: 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2023 

 

Vyjadrenie:  

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na II. polrok 2023 

predstavil predseda komisie Ing. Milan Lesňák, po prečítaní zoznamu navrhovaných bodov 

vyzval členov na ich doplnenie. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Beáta Zemková, doc. MVDr. Ladislav Molnár, PhD, Ing. 

Rastislav Vojna, RNDr. Martin Smrčo, MVDr. Štefan Džurina 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- dobudovanie cyklochodníka Zemplínska šírava, problematika cyklo a čerpania peňazí 

na dobudovanie cyklotrás 

- zapojenie odborníkov z oborov do procesu komisií na ďalší pol rok – predstavenie 

problematiky a kompetencií 

- kompetencie KSK v problematike odchytu túlavých psov, nedostatočná opora 

v legislatíve pri riešení problémov s túlavými zvieratami 

Do plánu úloh komisie územného plánovania a životného prostredia boli na návrh členov 

doplnené dva body :  

bod č. 6 v znení: Znečistenie životného prostredia v okolí mesta Krompachy 

bod č. 7 v znení: Chemko Strážske - monitoring PCB látok 
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Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 19/2023 

Komisia územného plánovania a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu doplnený plán 

úloh komisie prerokovať a schváliť. 

 

Hlasovanie č. 8:  

Prítomní: 16 

Za: 16     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 8: 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického  samosprávneho kraja na 

II. polrok 2023.      

 

Vyjadrenie: Materiál bol sprístupnený vopred, týka sa Informatívnej správy o spoločnosti 

GLIP KOŠICE, a.s. pri realizácii činnosti v oblasti regionálneho rozvoja a schválenia 

programu hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického kraja na roky 2023-2027. 

 

Diskusia:  

Neprebehla 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 20/2023 

Komisia územného plánovania a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu predložený 

materiál prerokovať a zobrať na vedomie podľa predloženého návrhu. 

 

Hlasovanie č. 9:  

Prítomní: 16 

Za: 16     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

Komisiu opustil jeden člen, mala 15 členov. 

 

K bodu č. 9: 

Návrhy, podnety a požiadavky 

 

Diskusia :  Do diskusie sa zapojili: JUDr. Beáta Zemková, Ing. Peter Sekula, Ing. Milan 

Lesňák, Ing. arch. Peter Serfözö, Ing. Jozef Hudák, PaeDr. Dávid Demečko, PhD., Mgr. Ing. 

Miloš Ihnát, Ing. Jozef Magda 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- cyklochodník Zemplínska šírava a jeho prestavenie.  

- hospodárenie s vodou pri tvorbe územného plánu obcí.  

- prírodná rezervácia Portov- ochrana a rozvoj 

- jazero Izra – znečistenie 
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- starostlivosť o stromy v okolí opravovaných ciest – vyžiadanie informatívnej správy 

od správy ciest, 

- tendencie KSK podporovať v širšom rozsahu vodozádržné opatrenia, 

- vplyv KSK na vodozádržné opatrenia pri rozširovaní zástavby obcí, potrebná zmena 

v legislatíve ktorá by motivovala občanov na takéto kroky pri výstavbe 

 

Podané podnety: 

Podnet na opravu turistických trás v oblasti Zádielskej tiesňavy ( p. Mgr. Ing. Miloš Ihnát). 

Podnet o uskutočnenie pracovného stretnutia s úradom splnomocnenca pre rómske komunity 

– otvorenie témy splavovania odpadov v Prešovskom a Košickom kraji v povodiach riek Hor-

nád  a Hnilec (Ing. Jozef Magda). 

 

 

Komisiu opustil jeden člen, mala 14 členov. 

K bodu č. 10: 

Rôzne 

 

Posielanie všetkých informácií z úradu KSK, poslancom a neposlancom, len na pracovné 

emailové adresy zriadené úradom v tvare: meno.priezvisko@zastupitelstvovucke.sk. 

 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Beáta Zemková, Mgr. Ing. Miloš Ihnát, MVDr. Štefan Džurina, 

JUDR. Ing. Jana Béreš Furmanová, MBA, LL.M. 

 

Predmetom diskusie boli témy: 

- nesúhlas so stanoviskom medzi poslancami a neposlancami komisie. 

- dôvody neposielania informácii, týkajúcich sa zastupiteľstva a komisií na súkromné 

emailové adresy 

- stanovisko kybernetickej bezpečnosti KSK a vysvetlenie problému 

- snaha nájdenia vhodného riešenia zo strany KSK 

 

K bodu č. 11: 

Záver 

 

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák konštatoval, že program 4. rokovania Komisie ÚPŽP bol 

vyčerpaný a poďakoval prítomným za účasť. 

 

 

 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. arch. Peter Serfözö                                                              

tajomník komisie 

 

...................................................... 

Ing. Milan Lesňák  

predseda komisie 

 


